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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr II/24 

II Sesja w dniu 23 maja 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu 

Obrady rozpoczęto 23 maja 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:05 dnia 23 maja 2024 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka  otworzył II sesję Rady Gminy Świerklaniec, 

po czym przywitał zebranych Radnych i gości. 

 

Poinformował, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.              

W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą 

udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności 

stwierdził, że obrady są prawomocne. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o funkcjonowaniu w Gminie Świerklaniec w 2023 r. ustawy o utrzymaniu czystości                    

i porządku w Gminach. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 12 w sprawie nabycia nieruchomości. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 13 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 14 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy 

na 2024 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 15 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2023 rok. 

8. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw.  

9. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.  

10. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 07.05.2024 r.  

11. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

12. Zakończenie. 
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W dyskusji wzięli udział: 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały nr 16 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady 

Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu oraz 

projektu uchwały nr 17 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIX/578/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu 

Głosowano wniosek w sprawie 

Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 16 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady 

Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu w punkcie 8 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Głosowano wniosek w sprawie 

Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 17 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIX/578/23 

Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o funkcjonowaniu w Gminie Świerklaniec w 2023 r. ustawy o utrzymaniu czystości               

i porządku w Gminach. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 12 w sprawie nabycia nieruchomości. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 13 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 14 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy 

na 2024 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 15 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2023 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 16 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr nr 17 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIX/578/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu. 

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw.  

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.  

12. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 07.05.2024 r.  

13. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

14. Zakończenie. 

 

3. Informacja o funkcjonowaniu w Gminie Świerklaniec w 2023 r. ustawy o utrzymaniu czystości                 

i porządku w Gminach. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – poinformowała, że jak co 

roku na sesji, przedstawiana jest informacja o realizacji ustawy o utrzymaniu czystości          

i porządku w gminach. Po krótce przedstawiła Radnym przygotowaną wcześniej 

informację. 

• Kazimierz Flakus  - zwrócił uwagę, że wpływy z gospodarki odpadami wyniosły ponad 5 

mln zł, wydatki opiewały na 4 mln zł. Spłacone zostały zobowiązania z lat poprzednich W 

związku z powyższym zwrócił się z zapytaniem czy występuje nadwyżka finansowa i czy 
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system się bilansuje. Zwrócił uwagę, że poprzez ograniczenie ilości odpadów 

biodegradowalnych spada ilość odpadów. Wyraził swoje zdanie, że mniejsza ilość 

odbieranych odpadów wynika również z faktu, że śmieci są wyrzucane do okolicznych 

lasów. Poinformował również, że wielu mieszkańców nie segreguje odpadów ze względu 

na brak wiedzy co do zasad segregacji. Zwrócił się z zapytaniem, co zrobić, aby poprawić 

wskaźnik recyklingu odpadów i spowodować, aby więcej mieszkańców segregowało 

odpady. 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że zaległości na 

dzień 31.12.2023 r. wyniosły ponad 760 tys. zł. Te zaległości liczone są narastająco od 

samego początku istnienia i funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami. 

Wypracowana nadwyżka nie pokryła zaległości z lat poprzednich. Jeśli chodzi o odpady 

zmieszane, wyjaśniła, że oprócz malejącej ilości odpadów biodegradowalnych, 

obserwowany jest trend malejących odpadów zmieszanych. Jest to frakcja, której nie 

dotyczą żadne ograniczenia. Zwróciła również uwagę, że od kilku lat nie ma już możliwości 

wyboru pozbywania się odpadów. Każdy mieszkaniec jest zobowiązany do segregowania 

odpadów. Zjawisko nie osiągniętego poziomu recyklingu nie wynika z braku segregacji 

przez mieszkańców, a raczej z jakości tej segregacji.  

• Zbigniew Jarka  - (Ad Vocem) – wyraził swoje zdanie, że pierwszym czynnikiem złej 

segregacji jest odbiór tych odpadów przez pracowników firmy Remondis. Następnie 

zwrócił uwagę, że kiedyś nie było limitu na odpady biodegradowalne. W tej chwili 

mieszkańcy zwracają się z zapytaniami, czy mogą oddać nadal 50 kg tej frakcji odpadów 

na PSZOK jeżeli mają kompostowniki. 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że każdy 

mieszkaniec, niezależnie od tego czy odpady biodegradowalne są kompostowane czy 

zbierane w pojemniku i odbierane przez firmę Remondis, ma prawo do skorzystania              

z PSZOKa, ale limit od 01.01.2024 r. wynosi 200 kg na nieruchomość. 

• Justyna Kotalczyk  - (Ad Vocem) – wyraziła swoje zdanie, że występuje duża 

nieprawidłowość ze strony pracowników firmy Remondis przy odbiorze odpadów 

segregowanych. Zwróciła uwagę, że odpady te są zbierane wszystkie razem. 

• Wojciech Bacik – zwrócił się z zapytaniem, czy odpady powstające na terenie Zalewu 

Nakło – Chechło i na terenach ogólnodostępnych również są wliczane we wskaźnik 

recyklingu. 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że jeśli chodzi           

o kwestię zbierania odpadów przez firmę Remondis to prawda, że frakcje te są zbierane 

jednocześnie. Jednakże odpady są odbierane w workach różnego koloru, które to 

następnie są segregowane w sortowni. Zwróciła uwagę, że za niedochowanie przez formę 

w tym zakresie wymogów grożą duże kary. Następnie wyjaśniła, że poziom recyklingu jest 

obliczany w stosunku do całej gminy, czyli nie tylko to co powstaje u mieszkańców, ale 

również z innych punktów spoza terenów zamieszkałych. 

• Eugeniusz Wajs – zwrócił uwagę, że mamy malejącą ilość odpadów, co zgodnie                          

z przedłożoną informacją wynika z ograniczenia pewnych frakcji na PSZOKu. Zwrócił się     
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z zapytanie, gdzie te odpady są oddawane w tej chwili, skoro wcześniej mieszkańcy mogli 

je oddać na PSZOKu. 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że wprowadzenie 

ograniczeń zbiórki odpadów na PSZOKu dotyczy zbiórki z okresu sprzed 2021 r., gdzie nie 

było ograniczeń związanych z odpadami biodegradowalny czy odpadami 

wielkogabarytowymi. Mieszkańcy oddawali te frakcje odpadów we wspomnianym 

okresie w bardzo dużej ilości. Wprowadzając ograniczenia pewnych frakcji na PSZOKu, 

została również zagwarantowana możliwość pozbycia się nadwyżki odpadów poprzez 

skorzystanie z usługi dodatkowej, określonej w uchwale Rady Gminy. Mieszkaniec może 

oddać nadwyżkę frakcji podlegającej ograniczeniu na PSZOKu, jednakże za dodatkową 

opłatą.  

• Adam Francik – zwrócił uwagę, że firmy prywatne powinny posiadać odrębne umowy na 

odbiór odpadów. Powinny również prowadzić segregację odpadów. Zwrócił się                         

z zapytaniem, czy wszystkie firmy prowadzące działalność na terenie Gminy posiadają 

takie umowy i prowadzą segregację odpadów. 

• Marta Loska (Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej) – wyjaśniła, że kontrolowanie 

firm jeśli chodzi o kwestię zagospodarowania odpadów komunalnych jest jednym                  

z obowiązków wójta wynikającym z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Te zadania są realizowane przez tutejszy Urząd. Co roku przeprowadzane są kontrole. 

Wszyscy skontrolowani przedsiębiorcy posiadają umowy na odbiór odpadów, jednak nie 

wszyscy jeszcze mieli wypełniony obowiązek segregacji. Ci przedsiębiorcy zostali pouczeni 

o konieczności spełnienia wymogów ustawowych.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 12 w sprawie nabycia nieruchomości. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ludmiła  Jaśkiewicz (Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami) – przedstawiła Radnym przedłożony projekt 

uchwały 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 12 w sprawie nabycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr II/12/24 w sprawie w sprawie nabycia nieruchomości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 13 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – przedstawiła Radnym przedłożony projekt uchwały. 

• Łukasz Lesik – zwrócił się z zapytaniem jaki jest roczny koszt obsługi obligacji. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – wyjaśniła, że jeśli chodzi o roczny koszt obsługi 

obligacji, to jest to uzależnione od długu, który zostaje na koniec danego roku. Jeśli chodzi 

o rok 2024, w załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

zostały zawarte poszczególne wartości do każdego roku. Nadmieniła, że w 2024 r. samych 

odsetek do spłaty będzie ponad 3 mln zł. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił uwagę na zwiększenia                  

w planie wydatków kwoty 200 tys. zł. w związku z planowanym otwarciem sezonu nad 

Zalewem Nakło-Chechło oraz kolejnych 200 tys. zł. w związku z planowanym wywozem 

śmieci z Zalewu. Zwrócił się z zapytaniem, czy na chwilę obecną istnieje konieczność 

dokładania do Zalewu ze środków własnych i czy taka sytuacja miała miejsce co roku. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że jeśli chodzi o dopłatę do śmieci 

taka sytuacja miała miejsce co roku. 

• Wojciech Bacik – zwrócił uwagę na zwiększenie wydatków o kwotę 360 tys. zł. w związku 

z częściowym uzupełnieniem  funduszu płacowego zmniejszonego podczas planowania 

budżetu na 2024 r. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego fundusz płacowy jest uzupełniany 

częściowo oraz czy jest to ostatnie uzupełnienie. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że na chwilę obecną ciężko jest 

powiedzieć czy zaistnieje konieczność uzupełnienia funduszu płacowego. Wyjaśniła, że 

uzupełnienie to wynika z faktu, że przy planowaniu budżet nie został dobrze oszacowany. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 13 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz 

Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr II/13/24 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 14 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy 

na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 14 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Tadeusz 

Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Gerard Nickel, Gerard Nowak 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr II/14/24 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 15 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2023 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – przedstawiła Radnym przedłożony projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 15 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Wajs 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr II/15/24 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu za 2023 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 16 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu 

W dyskusji wzięli udział: 

• Marzanna Kosiewicz (Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich) poinformowała, że             

w związku z tym, że upłynęła kadencja poprzedniej Rady Gminy i radny, który zasiadał        

w Radzie Społecznej SPZOZ w Świerklańcu nie uzyskał mandatu radnego, istnieje 

konieczność wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej w miejsce byłego radnego 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zgłosił kandydaturę radnego Łukasza 

Janasa 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – zarekomendował kandydaturę radnego 

Zbigniewa Jarki 
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• Eugeniusz Wajs – zgłosił kandydaturę radnego Zbigniewa Jarki. 

Obydwoje kandydatów wyraziło zgodę na kandydowanie.  

Głosowano wniosek w sprawie 

kandydatury radnego Łukasza Janasa na przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (7) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard 

Nowak 

PRZECIW (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Justyna Kotalczyk, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Adam Francik, Tadeusz Ledwoń 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Głosowano wniosek w sprawie 

kandydatury radnego Zbigniewa Jarki na przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (7) 

Kazimierz Flakus, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (6) 

Wojciech Bacik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Mirosław Bacik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

W związku z uzyskaniem przez obydwu kandydatów zwykłej większości głosów, mec. Bartosz Kania wyjaśnił, 

że zgodnie z § 48 ust. 3 Statutu Gminy Świerklaniec, w takim przypadku o wyborze decyduje liczba głosów 

obliczona jako różnica  pomiędzy liczbą uzyskanych głosów „za” i liczbą głosów „przeciw. 

Przewodniczący Rady Pan Michał Nolewajka, w związku z powyższym poinformował, że do Rady Społecznej 

SPZOZ w Świerklańcu został wybrany radny Łukasz Janas. 

Poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Świerklaniec przeprowadzenie wyborów jawnych jest 

równoznaczne z podjęciem w trybie głosowania jawnego uchwały w przedmiocie wyboru na dane 

stanowisko 

Uchwała Nr II/16/24 w sprawie wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 17 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIX/578/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świerklańcu. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Marzanna Kosiewicz (Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich) – przedstawiła radnym 

przedłożony projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 17 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIX/578/23 Rady Gminy Świerklaniec 

z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Świerklańcu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Michał Gołąbek 

Uchwała Nr II/17/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIX/578/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 maja 

2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej            

w Świerklańcu stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

10. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Wojciech Bacik – odniósł się do spotkania na terenie Zalewu Nakło-Chechło                                

z przedstawicielami Lasów Państwowych oraz wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego oraz do spotkania z Nadleśniczym Nadleśnictwa Katowice i Nadleśniczym 

Nadleśnictwa Świerklaniec. Zwrócił się z zapytaniem czego dotyczyły te spotkania. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – wyjaśnił, że pierwsze spotkanie dotyczyło 

określenia geodezyjnego kąpieliska na Zalewem. Drugie spotkanie dotyczyło w głównej 

mierze wyznaczenia kierunków dalszej współpracy. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do odtwarzania 

nawierzchni dróg bitumicznych. Zwrócił się z zapytaniem kiedy jest planowane ułożenie 

drugiej warstwy nawierzchni ścieralnej na ul. Górnej w Nakle Śląskim. Zwrócił również 

uwagę na odcinek ul. Harcerskiej w Nakle Śląskim. Poinformował, że w związku z tym, że 

nie były tam prowadzone prace kanalizacyjne, droga ta nie jest przewidziana do 

odtworzenia. Jednakże odbywał się tam transport ciężkiego sprzętu. Wyraził swoje 

zdanie, że w związku z tym, na tej drodze powinna być zrobiona nowa nakładka asfaltowa. 

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że na chwilę obecną termin realizacji ul. Górnej jest trudny do określenia 

ze względu oczekiwanie od Wykonawcy na harmonogram asfaltowania. Jeśli chodzi o ul. 

Harcerską, w związku z tym, że nie był tam budowany kanał, droga ta nie jest 

przewidziana do utwardzenia. Jednakże Urząd zwróci się do wykonawcy o skalkulowanie 

tego odcinka. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy jest 

znany termin, kiedy mieszkańcy Nakła Śląskiego będą mogli podłączać się do kanalizacji.  

• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – 

poinformował, że na chwilę obecną Urząd oczekuje na częściowe pozwolenie na 

użytkowanie. Mieszkańcy zostaną poinformowani o terminie możliwości podłączania się. 

• Łukasz Janas  - (Ad Vocem) – przypomniał, że na ul. Górnej przy ostatniej posesji po lewej 

stronie został do wykonania dłuższy zjazd. Zwrócił uwagę, że w podobnej sytuacji jak ul. 

Harcerska jest również ul. Orzechowska w Nakle Śląskim. Zwrócił się z prośbą, aby po 

zakończonych pracach doprowadzić tą drogę do stanu pierwotnego. 
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• Łukasz Nolewajka (p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) –                 

w kwestii podjazdu poinformował, że do końcowego protokołu odbioru wykonawca jest 

zobligowany dostarczyć oświadczenia o przywróceniu ich terenu prywatnego do stanu 

pierwotnego. 

• Łukasz Lesik – zwrócił się z zapytaniem czego dotyczyły konsultacje z zarządem 

Górnośląsko- Zagłębiowskiej Metropolii.  

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że było to pierwsze 

przedsesyjne spotkanie inicjujące. M. in. Poruszana była kwestia dopłat do transportu 

metropolitalnego. 

• Zbigniew Jarka – zwrócił uwagę, że w informacji Wójta nie znalazło się spotkanie                      

z mieszkańcami Świerklańca na ul. Łącznej w sprawie inwestycji prowadzonej przez 

Przedsiębiorstwo Komunikacji Metropolitalnej.  

• Tadeusz Ledwoń – odniósł się do zainicjowania przez Wojewodę Śląskiego terenów przy 

ul. Wapiennej. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego Gmina nie wystąpiła z takim wnioskiem 

oraz czy na terenie Gminy znajdują się jeszcze inne grunty, które można by było poddać 

komunalizacji.  

• Ludmiła  Jaśkiewicz (Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami) – poinformowała, że na terenie Gminy 

znajdują się takie grunty. Gmina wysłała wnioski dotyczące komunalizacji nieruchomości 

na przedłużeniu ul. Sobieskiego w Orzechu. 

• Eugeniusz Wajs – odniósł się do naprawy dróg. Zwrócił uwagę, że w sołectwie 

Świerklaniec również znajdują się drogi, na których nie byłą wykonywana kanalizacja,          

a odbywał się transport związany z tą inwestycję. Zaznaczył, że było ustalone, że 

wykonywane będą tylko drogi, na których prowadzona była inwestycja związana                     

z budową kanalizacji. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – podziękował za toczące się prace 

porządkowe w sołectwach w związku ze zbliżającym się świętem oraz za czyszczenie rowu 

melioracyjnego przy ul. Łąkowej w Orzechu. 

• Łukasz Janas – zwrócił uwagę na odtworzenie ul. Głównej bocznej oraz na jakość 

materiału używanego do odtworzenia. Zwrócił się z prośbą o sprawdzenie jakości 

zastosowanego frezu i sposobu wykonania utwardzenia. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Pan Michał Nolewajka przedstawił swoją informację               

o   działaniach podejmowanych między sesjami. 

12. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 07.05.2024 r. 

Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie 

wpłynęły pisemne uwagi do protokołu, w związku z czym zgodnie z § 43 statutu Gminy 
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Świerklaniec, protokół z sesji w dniu 07.05.2024 r., zostaje przyjęty bez konieczności głosowania 

13. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) -  imieniu Gminnego Ośrodka Kultury za 

prosił na odbywający się 02.06.2024 r. Dzień Dziecka w Parku Świerklanieckim 

• Gerard Nickel – zaprosił na miejskie zawody sportowo-pożarnicze, które odbędą się 

08.06.2024 r. na terenie boiska sportowego w Świerklańcu.  

14. Zakończenie. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 17:05 

zamknął II sesję Rady Gminy Świerklaniec. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Świerklaniec 

 

Przygotował: Barbara Mateja-Kołodziej 


